



## COVID-19 and Remote Learning Update

5<sup>th</sup> March 2020

Dear Parents

Most of you will be aware of the announcement from the Ministry of Education regarding school closures. I would like to update you on how this will impact your son's learning at Rashid School.

Changes to the school calendar for the next month are shown below.

New Term Dates	
Thursday 5th March	End of Term 2
Sunday 8th March – Thursday 19th March	Spring Break - <i>The Ministry of Health strongly recommends that nationals and residents do not leave the country to minimize COVID-19 risks.</i>
Sunday 22nd March	Staff CPD day for final preparation of remote learning (no lessons)
Monday 23rd March – Thursday 2nd April	Start of Term 3 – Remote Online Learning Students study at home, accessing lessons online
Sunday 5th April	Expect to return to normal, in-person learning at school
<b>Please note that the current, unprecedented circumstances are obviously very uncertain so these dates could change again</b>	

Rashid and Latifa School staff have prepared contingency plans for remote, online learning in case the Schools need to close for an indefinite period of time, due to any local, national or international situation. We will move to this remote learning environment from **Monday, 23rd March** where, students will study at home, accessing their virtual online classroom via the internet.

Our contingency plan aims to facilitate interactive online lessons, which we hope will ensure that structured, meaningful learning can continue and that disruption to students' studies will be minimised.

Students have been given information on the plan and many have tested the virtual classroom environment. We would like to share with you some important guidelines and expectations of our remote learning set-up so that you can support your son's learning at home.

- Students will need access to an iPad, PC or laptop to access their learning resources remotely.
- Remote learning lessons will begin on Monday 23rd March at 8am and students will follow their new school timetable. This has been shared with students.
- Students know the online platform they will use and how to access it. If there are any issues with logging on to the platform, you or your son must contact school to inform us immediately.
- Students should be logged on to their learning platform at the correct timetabled time for their lesson.
- Students should log on to their learning platform each morning by 8am to receive any messages from their teacher. Class teachers and form tutors will be available to help with any issues or concerns during the Remote Learning period.
- Students will communicate with their teachers through the learning platform. They can ask questions, answer questions, receive assignments, make comments and upload work.



- The learning platform to be used will be as follows:

School	Learning Platform	Notes	IT Support
Primary	Seesaw	<ul style="list-style-type: none"><li>RSB Primary parents must download the Family Seesaw app before Saturday 21/3 to view and support their son's learning.</li></ul>	050 917 6263 (WhatsApp)
Secondary	Microsoft Teams	<ul style="list-style-type: none"><li>Registers will be taken of students in each lesson. Students are expected to log in, register and respond to their teacher within the first 5 minutes or they will be marked late.</li><li>If students miss a lesson, without prior notification, a message will be sent to you to inform you of the missed learning.</li></ul>	050 459 5322

- Lesson participation and learning will all be monitored and used to inform the judgements in the next progress report. For Secondary students, this will also include monitoring attendance and punctuality.
- If students are ill, or there is another reason for absence, parents should call the school to report the absence: 04-3361300 for secondary, 04-3361187 for primary.

Please help support your son's learning by providing a quiet, appropriate place to study with a chair and a desk. He will need access to a computer, laptop or tablet and access to the internet. If any of these are not available at home, please contact school to let us know. He may also need encouragement to wake up on time for his online school and to stay focused and on-task throughout the day.

Remote student learning is an exciting opportunity for students and staff to develop their digital skills together and experience the potential classrooms of the future. This scenario will also provide scope for students to further develop their independent learning capabilities.

Students have shown great positivity and enthusiasm for the remote learning opportunity and we look forward to sharing it with them.

Thank you for your support in these unusual circumstances.

Yours sincerely,

Mr. Kifaya Khan  
Principal

## آخر المستجدات فيما يتعلق بكوفيد 19 والتعلم عن بعد

05/03/2020

أولياء الأمور الأعزاء

تحية طيبة وبعد،

أصبح معظمكم على علم بالتعميم الصادر عن وزارة التربية والتعليم فيما يتعلق بإغلاق المدارس. وأود إطلاعكم حول تأثير ذلك على تعلم ابنكم في مدرسة راشد.

التغييرات في التقويم المدرسي موضحة كالتالي:

التواريخ الجديدة للفصل الدراسي	
الخميس 5 مارس	نهاية الفصل الدراسي 2
الأحد 8 مارس – الخميس 19 مارس	عطلة الربيع توصي وزارة الصحة بقوة المواطنين والمقيمين بعدم السفر لتقليل خطر الإصابة بفيروس كورونا
الأحد 22 مارس	يوم التطوير للمعلمات والتحضير النهائي للتعلم عن بعد (لا يوجد دروس)
الاثنين 23 مارس – الخميس 2 أبريل	بدء الفصل الدراسي 3 – التعلم عن بعد
الأحد 5 أبريل	التوقع بالعودة إلى اليوم الدراسي المعتاد بحضور الطلاب إلى المدرسة
يرجى العلم بأنه لم يسبق وأن مررنا بمثل هذه الظروف لذا فقد تتغير هذه التواريخ مرة ثانية	

لقد قام موظفو مدرستي راشد ولطيفة بوضع خطة طوارئ للتعلم عن بعد عبر الإنترنت في حال تم إغلاق المدارس لفترة غير محددة بسبب أية ظروف محلية أو إقليمية أو دولية. وسوف يتم تطبيق التعلم عن بعد بدءاً من يوم الإثنين 23 مارس، حيث سيقوم الطلبة بالدراسة من المنزل والدخول إلى الصفوف الدراسية الافتراضية عبر الإنترنت.

تهدف خطة الطوارئ الخاصة بنا إلى تسهيل الدروس التفاعلية عبر الإنترنت، والتي نأمل أن تضمن الاستمرار في التعلم المنظم والهادف للحد من تعطيل دراسة الطلبة.

وقد تم تزويد الطلاب بمزيد من المعلومات حول هذه الخطة وقام العديد منهم بتجربة هذه الفصول الافتراضية، ونود مشاركتكم بعض الإرشادات الهامة والتوقعات بإعداد التعليم عن بعد الخاص بنا لتتمكنوا من دعم تعلم ابنكم في المنزل.

- يحتاج الطلاب إلى طريقة للدخول إلى الأبياد أو الكمبيوتر أو اللابتوب ليتمكنوا من التحكم بمصادر التعلم عن بعد
- دروس التعلم عن بعد ستبدأ يوم الاثنين 23 مارس الساعة 8:00 صباحاً وسيستبع الطلاب برنامجهم المدرسي الجديد. تم عرض ذلك على الطلاب.
- إن الطلاب على علم بالمنصة التي سيتم استخدامها عبر الإنترنت وكيفية الدخول إليها. وفي حال مواجهتكم أية مشاكل في تسجيل الدخول إلى المنصة، يرجى الاتصال بالمدرسة لإعلامنا فوراً.
- على الطلاب تسجيل دخولهم إلى المنصة الخاصة بتعلمهم في الوقت المحدد للمادة حسب جدول الحصص.



- على الطلاب تسجيل دخولهم إلى منصة التعلم الخاصة بهم كل صباح قبل الساعة 8:00 صباحاً لقراءة أية رسائل واردة من المعلمين. وسيكون المعلمون متواجدين للمساعدة في أية مشاكل أو مخاوف قد يواجهها الطلاب خلال فترة التعلم عن بُعد.
- سيقوم الطلاب بالتواصل مع معلمهم من خلال منصة التعلم، ويمكنهم طرح الأسئلة والإجابة عنها واستلام الواجبات المدرسية وإضافة الملاحظات وتحميل العمل المطلوب.
- تطبيق التعلم عن طريق المنصة (عن بعد) سيكون كما يلي:

المدرسة	المنصة	ملاحظات	دعم قسم الحاسوب (الكمبيوتر)
الابتدائية	تطبيق سيسو	- يجب على أولياء أمور طلاب مدرسة راشد الابتدائية تحميل تطبيق سيسو قبل يوم السبت 3/21 لمعرفة التطبيق ومساعدة أبنائهم على التعليم.	050 917 6263 (واتساب)
الثانوية	فرق مايكروسوفت	- سيتم تسجيل حضور الطلاب في كل حصة، ويتوقع من الطلاب الدخول والتسجيل والرد على معلمهم خلال الدقائق الخمس الأولى وإلا سيتم تسجيله على أنه متأخر. - في حال فوت الطالب درساً دون إشعار مسبق فسيتم إرسال رسالة نصية إليكم لإعلامكم بذلك.	050 459 5322

- مشاركة الطلاب وتعلمهم سيرصد ويتابع وسيستخدم في قياس الأداء الذي سيظهر في تقارير الطلاب القادمة. بالنسبة لطلاب الثانوي سيظهر كذلك الحضور والالتزام بالمواعيد
- في حال مرض الطالب أو تغيبه لأي سبب آخر، فيجب على ولي الأمر الاتصال وإعلام المدرسة عن هذا الغياب. ويمكن الاتصال بالقسم الثانوي على رقم: 043361300 وبالقسم الابتدائي على رقم 043361187

نرجو منكم المساعدة في دعم تعلم ابنكم وذلك بتوفير كرسي ومكتب في مكان هادئ ومناسب للدراسة، كما سيحتاج إلى جهاز كمبيوتر أو كمبيوتر محمول أو جهاز لوحي وإلى الإنترنت. وفي حال عدم توفر أي من هذه الأجهزة في المنزل، فيرجى الاتصال بالمدرسة لإعلامنا بذلك. كما أنه قد يحتاج أيضاً إلى التشجيع على الاستيقاظ في الوقت المحدد للدوام المدرسي عبر الإنترنت وأن يحافظ على تركيزه خلال اليوم وعلى المهام المطلوبة منه.

يشكل تعلم الطلبة عن بُعد فرصة مثيرة للطلاب والمعلمين معاً لتطوير مهاراتهم الرقمية والقيام بتجربة الصفوف الدراسية المستقبلية المحتملة. كما ستوفر هذه التجربة مجالاً للطلاب لتطوير قدراتهم التعليمية بشكل مستقل.

وقد أظهر طلابنا إيجابية كبيرة وحماساً تجاه هذه الفرصة في التعلم عن بُعد، ونتطلع إلى مشاركتهم هذه الفرصة.

نشكر لكم دعمكم في هذه الظروف غير الاعتيادية.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

كفاية خان  
مدير المدرسة